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Zápis z 22. zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty 

Masarykovy univerzity 

Středa, 26. června 2024 ve 14:00, hybridní formou, prezenčně v zasedací místnosti 

038 v budově 44 a online v prostředí MS Teams. 

Přítomni: 
Komora akademických pracovníků: 
PharmDr. Margita Dvorská, PhD.   
PharmDr. Jan Elbl, Ph.D. online do bodu 
7   
Doc. PharmDr. Oldřich Farsa, Ph.D. 
online 
Doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D. 
online 
PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D.   
MVDr. Jana Hložková, Ph.D.  
PharmDr. Tereza Kauerová, Ph.D. online 
Doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. 
Mgr. Petr Mokrý, Ph.D.    
Doc. Mgr. Jan Muselík, Ph.D. online od 
bodu 7   
PharmDr. Jan Otevřel, Ph.D. 
PharmDr. Lenka Smejkalová, Ph.D. 
Mgr. David Švestka     
PharmDr. Jakub Vysloužil, Ph.D. 
 
Studentská komora: 
Mgr. Daniela Hlavatá 
Samuel Husárik 
Mgr. Jaroslava Jamrichová do bodu 6 
Lukáš Kapinus 
Michaela Poulíčková 
Veronika Slezáková 
 

Omluveni: 
Adéla Tenorová 
 
Nepřítomni: 
- 
 
Hosté: 
prof. PharmDr. Mgr. David Vetchý, Ph.D., 
děkan 
PharmDr. Tünde Ambrus, Ph.D., 
proděkanka 
Doc. Ing. Pavel Bobáľ, CSc., proděkan, do 
bodu 7 
Doc. PharmDr. Peter Kollár, PhD., 
proděkan 
Prof. PharmDr. Karel Šmejkal, Ph.D., 
proděkan 
PharmDr. Jakub Treml, Ph.D., proděkan 
Ing. Martina Ježková, tajemnice, online 
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22. řádné zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy 

univerzity (dále jen „AS FaF MU“) bylo svoláno v souladu s Jednacím řádem dne 19. 

června 2024 s následujícím programem: 

 
 Program zasedání:  

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení programu 

3. Volba zapisovatele 

4. Informace děkana 

5. Výroční zpráva o hospodaření FaF MU za rok 2023 

6. Položkový rozpočet FaF MU na rok 2024 

7. Projednání a schválení žádosti o prodloužení akreditace magisterského 

studijního programu Farmacie/Pharmacy  

8. Různé 

9. Návrh a schválení usnesení 

10. Ukončení zasedání 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hlasování proběhlo zvednutím ruky prezenčně / v MS Teams 
Výsledek hlasování je v zápise vždy uveden v pořadí Pro – Proti – Zdržel se 
V případě tajného hlasování o osobách Hlasoval pro – Nehlasoval pro 
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Průběh jednání 

 
1. Zahájení zasedání  

Předseda AS FaF MU PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. přivítal přítomné a zahájil 

zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity. 

 

2. Schválení programu jednání  

Předseda představil program předložený v pozvánce: 

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení programu 

3. Volba zapisovatele 

4. Informace děkana 

5. Výroční zpráva o hospodaření FaF MU za rok 2023 

6. Položkový rozpočet FaF MU na rok 2024 

7. Projednání a schválení žádosti o prodloužení akreditace magisterského 

studijního programu Farmacie/Pharmacy  

8. Různé 

9. Návrh a schválení usnesení 

10. Ukončení zasedání 

Hlasování: 18 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

3. Volba zapisovatele 

Předseda AS FaF navrhl Dr. Kauerovou. Jiný návrh nepadl. 

 

Hlasování: 19 – pro, 0 – proti, 0 – se zdržel 

Zapisovatelkou byla zvolena Dr. Kauerová. 

 

4. Informace děkana 

Děkan fakulty předal stříbrnou Camelovou medaili studentce Farmaceutické fakulty 

MU Michaele Bugáňové jako ocenění za záchranu života a okamžité poskytnutí první 

pomoci. Dále děkan informoval o pokračování stavby MUNI BioPharma Hubu a o 

získané dotaci na tuto stavbu. Informoval také o konaných akcích pořádaných FaF 
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MUN v uplynulém období (Job Fair Kosmetické prostředky, Job Fair Farmacie) a o 

plánovaném přizvání zástupců Odboru léčiv a zdravotnických prostředků MZ ČR na 

Job Fair Farmacie v příštím roce. Pan děkan také vyzval k navázání kontaktu s tímto 

pracovištěm MZ ČR. 16. 4. 2024 se konalo fakultní kolo Studentské vědecké 

konference pro MSP i DSP a 9. 5. 2024 22. ročník Nadnárodní studentské vědecké 

konference v Praze, kde dvě studentky FaF MU získaly dvě třetí místa: v chemické 

sekci Romana Kunovská (ÚPL) a v biologické sekci Lukrécia Dzurovčáková (ÚFTo).  

V dubnu na půdě fakulty také proběhla ve spolupráci se společností Fagron soutěž v 

magistraliter přípravě. FaF MU rovněž navštívili významní hosté z vědecké komunity: 

profesor Rui Seabra Ferreira (Brazílie) a hosté z maďarských univerzit 

(Semmelweisova univerzita v Budapešti a Farmaceutická fakulta Univerzity v Pécz). 

V termínu 21.–23. 5. úspěšně proběhla prestižní mezinárodní konference PSE 2024, 

kterou organizoval Ústav přírodních léčiv FaF MU pod vedením prof. Karla Šmejkala. 

Prof. Šmejkal také v květnu obdržel v rámci Dies academicus 2024 Cenu rektora MU 

za dlouhodobé vynikající výsledky ve výzkumu – Oblast přírodních věd a lékařství. 

Centrum pro transfer technologií ve spolupráci s Farmaceutickou fakultou uspořádalo 

v úterý 28. května odpoledne věnované transferu technologií, patentování a roli 

podnikavosti v systému vzdělávání s názvem "From Patenting to Applied Science", 

kde byla mimo jiné uvedena přednáška Dr. Yashwanta Pathaka z americké University 

of South Florida. Dále pracovníci FaF MU v uplynulém období pořádali přednášky na 

středních školách v různých městech ČR, čímž přispívají k propagaci fakulty. V červnu 

proběhly státní závěrečné zkoušky ve studijním programu Farmacie, kde studium 

úspěšně zakončilo 90 studentů českého MSP a 1 student anglického MSP. Rada pro 

vnitřní hodnocení kvality MU schválila záměr vzniku doktorského studijního programu 

Farmacie/Pharmacy. Schválila také žádost o akreditaci budoucího magisterského 

studijního programu Kosmetologie a kosmetické prostředky a tato žádost je nyní již 

podána Národnímu akreditačnímu úřadu. 30. května v Praze proběhla Mezioborová 

konference mladých farmakologů a toxikologů Květinův den 2024, kterou pořádal 

Ústav farmakologie a toxikologie FaF MU.  

 

5. Výroční zpráva o hospodaření FaF MU za rok 2023 

Předseda AS uvedl bod a předal slovo paní tajemnici. Paní tajemnice podala podrobně 

informace o hospodaření fakulty se zdroji za rok 2023 ve shodě s tím, jak jsou uvedeny 

ve výroční zprávě. Předseda AS vyzval předsedu Ekonomické komise doc. Gajdzioka 
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k vyjádření stanoviska k projednávanému bodu. Doc. Gajdziok oznámil, že 

Ekonomická komise AS výroční zprávu o hospodaření FaF MU za rok 2023 projednala 

a doporučuje AS její přijetí. Předseda AS otevřel diskusi, do které se nikdo nepřihlásil. 

Proběhlo hlasování o schválení výroční zprávy o hospodaření FaF MU za rok 2023 

v předloženém znění. 

 

Hlasování: 19 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

6. Položkový rozpočet FaF MU na rok 2024 

Předseda AS uvedl bod a opět předal slovo paní tajemnici. V návaznosti na již 

schválený rámcový rozpočet paní tajemnice představila položkový rozpočet FaF MU 

na rok 2024. Informovala také o končícím projektu MUNI 3.2.1, ze kterého FaF MU 

získávala finanční prostředky, ale také o dodatečných finančních prostředcích, které 

obdrží FaF MU jako prostředky na mzdovou kohezi. Paní tajemnice také představila 

jeden z bodů zmíněných na poradě tajemníků MU v rámci prezentace „Úprava pravidel 

pro rozpočet 2025“, konkrétně uvedla, že byla provedena modelace stínového 

rozpočtu FaF na základě dat pro rozpočet roku 2023, ze které vyplývá pozitivní dopad 

pro FaF v rámci PVČ již od roku 2025 a existuje návrh zařadit FaF do standardního 

způsobu výpočtu PVČ již od roku 2025. 

Předseda AS vyzval předsedu Ekonomické komise k vyjádření stanoviska 

k projednávanému bodu. Doc. Gajdziok oznámil, že Ekonomická komise AS položkový 

rozpočet FaF MU na rok 2024 projednala a doporučuje AS jeho přijetí. Předseda AS 

otevřel diskusi. Děkan FaF doplnil, že díky navyšujícímu se počtu studentů může být 

zařazena FaF do standardního způsobu výpočtu PVČ, což bude pro fakultu finančně 

výhodnější oproti dosavadnímu výpočtu. Výpočet DKRVO se prozatím ponechává ve 

stávající variantě. Prof. Šmejkal doplnil, že toto závisí na aktivitě fakulty v oblasti vědy 

včetně internacionalizace, a vyzval pracovníky ke zvýšení této aktivity.  

Proběhlo hlasování o schválení položkového rozpočtu FaF MU na rok 2024 

v předloženém znění. 

 

Hlasování: 19 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

7. Projednání a schválení žádosti o prodloužení akreditace magisterského 

studijního programu Farmacie/Pharmacy 
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Předseda uvedl bod a předal slovo paní proděkance. Paní proděkanka podrobně 

představila novelizovanou strukturu magisterského studijního programu 

Farmacie/Pharmacy, který bude předložen v rámci žádosti o prodloužení jeho 

akreditace, a vysvětlila nutnost této novelizace, aby program odpovídal současným 

potřebám a požadavkům oboru.  Předseda AS otevřel diskusi. Dr. Otevřel: Chybí jeho 

předmět NMR strukturní analýza. Dr. Ambrus: Jde o omyl, bude doplněno. Veronika 

Slezáková: Bude si moci student vybrat povinně volitelné předměty i z jiných skupin, 

než kterou si primárně vybral? Dr. Ambrus: Ano, v rámci kapacity předmětu ta možnost 

bude. Veronika Slezáková: Kdy si začne student povinně volitelné předměty vybírat a 

plnit v rámci své profilace? Dr. Ambrus: Předměty ještě nemají přiřazeny semestry, to 

proběhne po finalizaci studijního plánu, ale počítá se s doporučeními v rámci studijního 

plánu, příp. s omezením v podobě prerekvizit. Veronika Slezáková: Je možné změnit 

již vybrané zaměření v průběhu studia? Dr. Ambrus: Ano, ale student musí splnit 

předepsaný počet 15 kreditů z jednoho balíčku povinně volitelných předmětů. Dr. 

Dvorská: Co znamená, že předmět není v aktuálních obdobích? Dr. Ambrus: Předměty 

jsou připravovány pro akreditaci v IS v tzv. akreditačních semestrech, nejedná se 

v tuto chvíli o reálné semestry, proto je v materiálech tato poznámka, jedná se pouze 

o technickou záležitost. Dr. Smejkalová: Bude někde viditelné, které ústavy se podílí 

na výuce předmětu? Dr. Ambrus: Z technického hlediska musí být v ISu u předmětu 

vždy vloženo garanční pracoviště a dále, pokud je to relevantní, dodavatelská 

pracoviště. V případě podílu více pracovišť na výuce předmětu se tam jejich podíl 

zadává. Již v tuto chvíli je to u předmětů zadáno, pouze do akreditačních materiálů se 

tato informace negeneruje. Doc. Kollár: Rozdělené podíly pracovišť na výuce 

předmětů nejsou definitivní a jsou stále k diskuzi, kdy naším cílem je najít co nejlepší 

řešení pro vytvoření, pokud možno, ideálního obsahu předmětu a výsledných znalostí, 

které má student jeho absolvováním získat. Dr. Ambrus: V případě zájmu mohu ukázat 

v garantské aplikaci v IS všechny informace vložené k předmětům. Lukáš Kapinus: Je 

už známo, které předměty budou moci být uznány v případě zájmu o přestup mezi 

bakalářským a magisterským programem? Dr. Ambrus: Toto je již nyní ošetřeno 

v opatření děkana o uznávání předmětů. Mgr. Švestka: Oceňuji navrhovanou strukturu 

programu a návaznost předmětů, jen u předmětů v nižších ročnících vidím trend, že je 

vyučují či garantují vyučující, kteří obor nevystudovali nebo se mu vědecky nevěnují. 

Není chyba tento trend podporovat? Dr. Ambrus: Je to dáno i historicky, ale tento 

problém je složitější. Není možné plně zaměstnat odborníky na každý z těchto 
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vyučovaných předmětů. Někteří stávající vyučující mají tyto obory vystudovány i mimo 

své farmaceutické vzdělání nebo je absolvovali minimálně v rámci svého studia a 

mohou zohlednit potřeby studenta Farmacie. Nabízí se i možnost outsourcingu, která 

je však komplikovaná. Doc. Kollár: Existuje také opačný úhel pohledu, kdy 

z historického hlediska nejsou některé zkušenosti pozitivní z hlediska ochoty 

přizpůsobit výuku předmětu potřebám farmaceuta, vztahuje se to i k uvažovanému 

outsourcingu nehledě na finanční stránku věci. Je nezbytné hledat kompromis a vždy 

bychom měli směřovat naše snažení v první řadě k naplnění potřeb studenta. Dr. 

Otevřel: Přesto by outsourcing mohl rozšířit znalosti studenta z hlediska jeho 

budoucího zapojení do výzkumu, mělo by se o něm uvažovat v doktorském studijním 

programu. Doc. Kollár vyjádřil souhlas, ale připomenul, že magisterský studijní 

program Farmacie je koncipován v první řadě pro přípravu studentů na roli farmaceuta. 

Prof. Šmejkal: V rámci přípravy nového DSP uvažujeme o tom, jak toto do něj 

zahrnout. Veronika Slezáková popsala negativní zkušenost z výuky předmětu na jiné 

fakultě z pozice studentky Farmacie. Dr. Ambrus popsala zkušenosti v rámci snah 

„outsourcovat“ některé předměty, kdy se naráží také na kapacity pracovišť potenciálně 

zprostředkujících výuku. Děkan FaF informoval, že v rámci nabízených a reálných 

možností outsourcingu je fakulta v tuto chvíli maximálně využila. Je nezbytné také 

zohlednit délku studia, kdy rozšiřovat dále rozsah předmětů není vždy reálné. Mgr. 

Švestka: Nelíbí se mi rozdělení povinně volitelných skupin do povinných balíčků, proč 

není jeden balík povinně volitelných předmětů? Dr. Ambrus: Mít jeden velký balík 

předmětů lze, má to však rovněž svá negativa, studenti např. mají tendenci spíše 

vybírat si předměty dle nabídky kreditů a náročnosti než dle odborné profilace. Lukáš 

Kapinus: Byla varianta ošetřit výběr předmětů systémem prerekvizit místo skupin 

předmětů? Dále studenti mají strach z prodloužení studia při absolvování Erasmus 

studijního pobytu. Dr. Ambrus: S balíčky předmětů lze ještě dále pracovat, např. je 

spojit apod. Prerekvizity již nyní v MSP postupně zavádíme, v BSP jsou již komplexně 

zavedeny. U předmětů je doporučený semestr studia a doporučený průchod studiem. 

Maximálně se snažíme uznávat absolvování předmětů z Erasmus studijních pobytů, 

což je také pozitivně kvitováno RMU. Prof. Šmejkal toto potvrdil a dodal, že většina 

vyučujících se snaží v tomto směru vycházet studentům vstříc. Děkan FaF vyzval 

garanty předmětů k otevřenosti při posuzování uznávání absolvovaných předmětů. 

Veronika Slezáková: Budou mít studenti při zapisování předmětů v rámci vybrané 

skupiny povinně volitelných předmětů přednost zapsat si tyto předměty? Děkan FaF: 
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Technicky je to problematické, zapsání lze omezit např. ročníkem studia či 

prerekvizitami, ale vytvoření balíčků by tento problém mohlo minimalizovat právě tím, 

že se studenti primárně budou orientovat na svůj balíček předmětů. Základní myšlenka 

tohoto byla umožnit profilaci studentovi dle jeho přání a přednostní výběr předmětu. 

Dr. Ambrus naznačila další možnosti řešení problému do budoucna. Balíčky předmětů 

lze v budoucnu rozšířit o nové předměty dle aktuální potřeby. Dr. Goněc: Počítá se i 

s různě velkým zájmem o různé balíčky s ohledem na kapacitu předmětů v balíčcích? 

Dr. Ambrus vysvětlila, že dle aktuálních výpočtů by měly mít povinně volitelné 

předměty kapacitní rezervu. Dr. Goněc: Jak se bude řešit situace, kdy se pro 

nedostatečný zájem předměty neotevřou? Dr. Ambrus: Budou nabízeny i dalším 

studijním programům, kde předpokládáme u NMSP větší zájem o výzkumně či 

průmyslově zaměřené předměty, zvyšuje se tak pravděpodobnost jejich otevření. 

Děkan FaF poděkoval za konstruktivní diskusi.   

Mgr. Švestka: Jak přesně bude znít usnesení, o kterém se bude hlasovat? 

Předseda AS se obrátil na Dr. Ambrus s otázkou ohledně požadavků Rady pro vnitřní 

hodnocení. Dr. Ambrus potvrdila, že RVH očekává nějakou formu souhlasu od AS FaF. 

Po diskusi Dr. Ambrus, Mgr. Švestky, Dr. Goňce, Dr. Mokrého, doc. Kubové a doc. 

Kollára byl formulován návrh usnesení k tomuto bodu. 

 

Proběhlo hlasování o schválení záměru prodloužení akreditace magisterského 

studijního programu Farmacie/Pharmacy. 

 

Hlasování: 15 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

8. Různé 

Předseda AS předložil k hlasování návrhy termínů zasedání AS v podzimním 

semestru 2024: 9. 10. 2024 a 4. 12. 2024. 

Hlasování: 13 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

Děkan FaF pozval pracovníky na plánované společné setkání, kde budou 

prezentovány a projednávány oblasti zájmu farmaceutických firem o spolupráci a 

konkrétní možnosti spolupráce s naší fakultou.  



9/9  

 

9. Návrh a schválení usnesení 

Předseda AS FaF Dr. Goněc navrhl text usnesení a otevřel diskusi, do níž se nikdo 

nepřihlásil. Návrh usnesení byl předložen v následujícím znění: 

 

Akademický senát Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity: 

1. Schválil Výroční zprávu o hospodaření FaF MU za rok 2023 v předloženém 

znění. 

2. Schválil Položkový rozpočet FaF MU na rok 2024 v předloženém znění. 

3. Schválil záměr prodloužení akreditace magisterského studijního programu 

Farmacie/Pharmacy a projednal předložený návrh studijního plánu 

4. Schválil termíny řádných zasedání AS FaF MU: 9. 10. 2024 a 4. 12. 2024 

 

Návrh usnesení byl schválen. 

Hlasování: 15 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

10. Ukončení zasedání                                       

Předseda AS FaF PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. poděkoval všem přítomným za 

účast, studentům popřál úspěšný průběh zkoušek a všem pak pěkné prázdniny. 

Ukončil 22. zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy 

univerzity. 

 

 

__________________________________ 

PharmDr. Tereza Kauerová, Ph.D. 

zapisovatelka 

 

 

__________________________________ 

PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. 

předseda AS FaF MU 
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